

the Government, in regard to arrears of interest, would stand in precisely the same position as the shareholders of the Company, themselves receiving from  $3\frac{1}{4}$  to  $3\frac{1}{2}$  per cent of interest from 1855 to the present time. It was true, that the shareholders had only been receiving an average of  $2\frac{1}{2}$  per cent, but it had been held to be only fair to add to this the amounts of interest retained from the Government and assuming them to have been available for dividend, and in this way the rate  $3\frac{1}{4}$  to  $3\frac{1}{2}$  per cent had been arrived at. The sanction of Parliament was now asked to the arrangement. There could be no doubt that it was a final settlement because already the Company had paid £100,000 stg., and had given bonds payable to bearer at one, two, three and four years for the balance, making them a first charge on the revenues of the Company. There was no danger of any pressure for further remission. He added that His Excellency's permission for the introduction of these resolutions was given in a message.

**Mr. Connell** asked would the loss spoken of by the Finance Minister, fall on the Provinces of Ontario and Quebec alone, or would it be borne by the Dominion?

**Hon. Mr. Rose** replied that the Government considered the arrangement a fair and just settlement of a long pending claim. The amount represented was an asset of the Dominion, and any loss would of course fall on the Dominion.

**Mr. Connell** protested against this, on the part of New Brunswick. That Province had no right to suffer loss.

**Hon. Mr. Tilley**, for the information of the member for Carleton and others from the Lower Provinces, stated that the arrangement proposed to be made with the company, would secure New Brunswick and Nova Scotia as much money as it was proposed to give them at the Quebec Conference. If the company had paid the interest fully, it would have gone as an asset of Ontario and Quebec, and been for their benefit. In that case the Lower Provinces would not have received any of it.

#### BANKING AND CURRENCY

**Hon. Mr. Rose** moved that the Select Committee on the Banking and Currency of the Dominion of which he had given notice, should be composed of the following members:—Sir John A. Macdonald, Messrs. J. S. Macdonald, Wood, Mackenzie, Gibbs, Blake,

[Hon. Mr. Rose—L'hon. M. Rose.]

capital de 573 mille livres sterling doit être versé intégralement, et le gouvernement, en ce qui concerne les arriérés d'intérêt, se trouve exactement dans la même situation que les actionnaires de la compagnie, qui reçoivent eux-mêmes de  $3\frac{1}{4}$  à  $3\frac{1}{2}$  p. 100 des intérêts, et ce depuis 1855. Il est exact que les actionnaires n'ont reçu qu'une moyenne de  $2\frac{1}{2}$  p. 100, mais il est juste d'ajouter à cela le montant des intérêts non versés au gouvernement, et en supposant que ces intérêts aient pu être convertis, on parvient ainsi au taux de  $3\frac{1}{4}$  à  $3\frac{1}{2}$  p. 100. On demande à présent au Parlement de sanctionner cet arrangement. Il ne saurait y avoir de doute quant à la valeur finale de cet accord, car la compagnie a déjà payé 100,000 livres sterling et a émis pour le solde des obligations payables au porteur 1, 2, 3 et 4 ans, à prendre en priorité sur les revenus de la compagnie. Il ne saurait y avoir de pression visant à une autre remise de la dette. Il ajoute que Son Excellence a accordé dans un message sa permission pour introduire ces résolutions.

**M. Connell** demande si la perte mentionnée par le ministre des Finances incombera aux provinces de l'Ontario et du Québec seules ou à l'ensemble du Dominion.

**L'hon. M. Rose** répond que le gouvernement considère qu'il s'agit de l'arrangement équitable et juste d'une réclamation de longue date. La somme représente un avoir du Dominion et toute perte encourue le serait au préjudice du Dominion.

**M. Connell** s'oppose à cette mesure, au nom du Nouveau-Brunswick. Il estime que cette province n'a pas à souffrir de perte.

**L'hon. M. Tilley**, pour renseigner le député de Carleton et ceux des Basses Provinces, déclare que l'arrangement prévu avec la compagnie, accorderait au Nouveau-Brunswick et à la Nouvelle-Écosse tout l'argent qu'on s'est offert de leur donner à la Conférence de Québec. Si la compagnie avait payé tous les intérêts, cela l'aurait été au profit seul de l'Ontario et du Québec. En ce cas, les Basses Provinces n'en auraient rien reçu.

#### BANQUES ET MONNAIES

**L'hon. M. Rose** propose une motion voulant que le Comité spécial des banques et monnaies du Dominion dont il a parlé soit composé des membres suivants: Sir John A. Macdonald, MM. J. S. Macdonald, Wood, Mackenzie, Gibbs, Blake, Sir G.-E. Cartier, Galt, Holton,